
Protokół Nr 49/2021 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki, 

Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 15 lutego 2021 r. 

 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 16.11.2020 r., 23.11.2020 r., 14.12.2020 r.   

4. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku 

3) zmiany uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej oraz powierzenia Burmistrzowi Gołdapi uprawnienia do ustalania cen i opłat za korzystanie z nich 

4) przystąpienia do sporządzenia  zmiany  Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 

Przestrzennego Miasta i Gminy Gołdap 

5) przedłużenia terminu na wniesienie opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży za rok 2021 r. przedsiębiorcom prowadzącym punkty 

sprzedaży na terenie Gminy Gołdap 

6) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 

2021” 

7)  zamieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Gołdap do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania 

„Lider w EGO”  

8) desygnowania przedstawiciela Gminy Gołdap do Rady Fundacji Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich             

w Giżycku 

9) rozpatrzenia skargi z dnia 7 września 2020 r. 

10) rozpatrzenia petycji z dnia 14 grudnia 2020 r. 

11) rozpatrzenia petycji z dnia 21 grudnia 2020 r. 

12) przekazania skargi z dnia 18 stycznia 2021 r. 

5. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego Pani Zofia Syperek. Powitała członków komisji, pracowników Urzędu i przybyłych gości. 

 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek przedstawiła porządek posiedzenia.  

 Do porządku uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek zaproponowała przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 

16.11.2020 r.  

Do projektu protokołu uwag nie zgłoszono. W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły protokół z dnia 

16.11.2020 r. .: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 brak głosu 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek zaproponowała przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 

23.11.2020 r. 

Do projektu protokołu uwag nie zgłoszono. W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły protokół z dnia 

23.11.2020 r. .: 



- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 brak głosu 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek zaproponowała przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 

14.12.2020 r.  

Do projektu protokołu uwag nie zgłoszono. W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły protokół z dnia 

14.12.2020 r. .: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 brak głosu 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

Do pkt 4 

 1) i 2) 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036 oraz projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku. 

 

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że w przedstawionych projektach uchwał proponuje się zmiany 

w planie dochodów. W rozdziale „Drogi publiczne gminne” dokonuje się zmniejszenia w planie dochodów  

o kwotę 702.500,00 zł w związku z rozliczeniem wpływów z Funduszu Dróg Samorządowych w roku 2020.  

W związku z tym, że wpływ dochodu nastąpił w roku poprzednim, środki pozostałe na rachunku bankowym 

stanowią przychód. Tym samym zwiększa się przychody o kwotę 31.102,78 zł z przeznaczeniem na realizację 

inwestycji "Przebudowa drogi gminnej Wronki Wielkie - Jabłońskie". W rozdziale „Gospodarka gruntami  

i nieruchomościami” na wniosek Kierownika Wydziału WIK dokonuje się zwiększenia w planie dochodów  

o kwotę 864.202,18 zł. Zmiana dotyczy środków zewnętrznych, które zostaną rozliczone  

w bieżącym roku z zadania inwestycyjnego "Rozbudowa ciągów kinezyterapeutycznych i wzbogacenie zieleni 

w uzdrowisku Gołdap". W rozdziale „Pozostała działalność” na wniosek Kierownika Wydziału  

WA zwiększa się plan dochodów o kwotę 64.368,00 zł w związku z podpisaną umową o dofinansowanie  

na realizację projektu "Publiczny Internet w Gminie Gołdap". Zostały wprowadzone również zmiany w planie 

wydatków. W rozdziale „Drogi publiczne gminne” dokonuje się następujących zmian:- na wniosek kierownika 

Wydziału WIK zwiększa się plan wydatków łącznie o kwotę 9.302,78 zł na zadaniu inwestycyjnym "Przebudowa 

drogi gminnej Wronki Wielkie - Jabłońskie". Nie dokonuje się zwiększenia łącznej wartości inwestycji, 

natomiast zmienia się wysokość źródeł finansowania oraz przeznacza się niewykorzystane środki z roku 2020  

po rozliczeniu roku 2020 zmienia się finansowanie na: 680.700,00 środki z RFIL, 733.602,78 środki z FDS).  

Na wniosek Kierownika Wydziału WIK dokonuje się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 16.000,00  

zł z przeznaczeniem na wynagrodzenie pracowników wykonujących prace w ramach robót interwencyjnych  

i prac publicznych. Źródłem pokrycia są środki w rozdziału  "Pozostała działalność". W rozdziale  „Gospodarka 

gruntami i nieruchomościami” dokonuje się następujących zmian: na wniosek Kierownika Wydziału GPO 

zmniejsza się plan wydatków o kwotę 15.000,00 zł z przeznaczeniem na opracowanie zmiany Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Gołdap; zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 100.000,00 zł z przeznaczeniem na opłaty za administrowanie i czynsze za budynki, lokale  

i pomieszczenia garażowe. Źródłem pokrycia są środki z rozdziału "Różne jednostki obsługi gospodarki 

mieszkaniowej". na wniosek Kierownika Wydziału WIK zwiększa się plan wydatków o kwotę 864.202,18  

zł z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego: "Rozbudowa ciągów kinezyterapeutycznych  

i wzbogacenie zieleni w uzdrowisku Gołdap". Źródłem pokrycia są pozyskane dochody. W rozdziale „Pozostała 

działalność” dokonuje się następujących zmian: na wniosek Kierownika Wydziału WA zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 100.000,00.zł w związku z podpisaną umową o dofinansowanie na realizację projektu 

"Publiczny Internet w Gminie Gołdap". Środki własne w wysokości 35.632,00 zł, środki zewnętrzne w wysokości 

64.368,00 zł. Źródłem pokrycia środków własnych są środki z rozdziału 75023 "Urzędy gmin". Na wniosek 

Kierownika Wydziału GPO zwiększa się plan wydatków o kwotę 26.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację 

inwestycji: „MURAL z okazji 450 rocznicy nadania praw miejskich Gołdapi". Źródłem pokrycia są środki  

z rozdziału "Pozostała działalność § 4300; w rozdziale „Szkoły podstawowe” na wniosek Dyrektora Szkoły 

Podstawowej Nr 2 dokonuje się przesunięcia między §§ o kwotę 1.000,00 zł z przeznaczeniem  

na dodatkowe wynagrodzenie roczne pracowników. W rozdziale "Ośrodki pomocy społecznej" oraz  



w rozdziale 85295 „Pozostała działalność” na wniosek Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej dokonuje się 

przesunięć między §§ w zadaniu "Wsparcie podopiecznych oraz pracowników OPS w Gołdapi w celu 

powstrzymania rozprzestrzeniania się choroby zakaźnej COVID-19" dostosowując plan do rzeczywistych 

potrzeb. W rozdziale „Pozostała działalność” na wniosek kierownika Wydziału GPO zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na zapewnienie pomocy w nieprzewidzianych sytuacjach  

z udziałem zwierząt wolnożyjących wymagających interwencji oraz ich odłów i transport do najbliższego 

ośrodka rehabilitacji dla zwierząt dzikich. Źródłem pokrycia są środki z rozdziału 75023 "Urzędy Gmin". Plan 

dochodów zwiększa się o kwotę 226.070,18 zł i po zmianach wynosi 111.337.020,13 zł. Plan wydatków zwiększa 

się o kwotę 937.872,96 zł i po zmianach wynosi 119.808.443,09 zł. Deficyt budżetu po zmianach wynosi 

8.471.422,96 zł .Przychody budżetu po zmianach wynoszą 11.943.270,96 zł. Rozchody budżetu wynoszą 

3.471.848,00 zł. 

 

Członek Komisji Zbigniew Mieruński zapytał, na co jest przeznaczona kwota 100.000,00 zł w § 70005  oraz 

gdzie powstanie mural z okazji 450-lecia nadania praw Gołdapi, jaki jest zakładany koszt oraz kto wykona 

projekt. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że środki są zabezpieczane co roku na czynsze, budynki 

lokalne, garaże.  

Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski odpowiedział, że ADM administruje w imieniu gminy lokale 

użytkowe przy ul. Żeromskiego 8A, lokale po byłych kotłowniach przy ul. Żeromskiego 3, pl. Zwycięstwa 10, 

Partyzantów 28 oraz 2-3 garaże na ul. Mazurskiej. 

Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska odpowiedziała, że całościowy koszt wykonania muralu będzie 

wynosił 26.000 zł. Mural powstanie na ścianie przy aptece familijnej. Wykonawcą będzie firma zewnętrzna. 

Mural będzie w tematyce historycznej opartej o materiały historyczne będące w zasobach Urzędu. Odsłonięcie 

odbędzie się w maju 2021 na zakończenie rocznicy 450-lecia. 

Radny Andrzej Tobolski zapytał, czy garaże są wynajmowane. 

Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski odpowiedział, że na ul. Mazurskiej jest garażowany 

samochód gminy. Na część garaży są podpisane umowy na najem.  

Radny Andrzej Tobolski zapytał, skoro są wynajmowane to po co ADM administruje. 

Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski odpowiedział, że mieniem musi się ktoś opiekować  

i wykonywać np. remonty.  

Radny Andrzej Tobolski zapytał, jaka będzie ostateczna kwota inwestycji Wronki Wielkie – Jabłońskie. 

Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski odpowiedział, że kwota umowy nie zmieniła się. Poza kwotą 

umowy dochodzi nadzór inwestorski w kwocie 7.800,00 zł.  

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz zapytał, kto będzie wykonawcą muralu, na kiedy jest zaplanowane 

wykonanie. 

Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska odpowiedziała, że wykonawcą jest firma zewnętrzna. Najtańsza 

wyłoniona oferta wynosi 26.000 zł. W maju 2021 r. na zakończenie rocznicy nastąpi odsłonięcie. 

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

 3) 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz powierzenia 



Burmistrzowi Gołdapi uprawnienia  do ustalania  cen i opłat za korzystanie z nich. 

 

 Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że w trakcie realizacji zapisów obowiązującej 

uchwały zauważono potrzebę rozszerzenia katalogu zwolnień z opłat, w związku z tym w przedłożonym 

projekcie uchwały wprowadza się zmianę w § 3. ust 1. Uchwały NR XXII/152/2016 Rady Miejskiej w Gołdapi 

z dnia 31 marca 2016 r. tj.:„1.Korzystanie z obiektów, o których mowa w § 1 jest odpłatne , przy czym z opłat 

zwalnia się: 1) samorządowe instytucje  kultury i  gminne jednostki budżetowe  organizujące imprezy                         

i przedsięwzięcia w zakresie  swoich zadań statutowych, 2) organizatorów imprez i przedsięwzięć zleconych 

przez Burmistrza Gołdapi, imprez i  przedsięwzięć odbywających pod patronatem Burmistrza Gołdapi lub  

z inicjatywy Burmistrza, 3)   organizatorów imprez charytatywnych, patriotycznych lub prorodzinnych 

uzgodnionych z Burmistrzem Gołdapi. 4) korzystających z sal wykładowych i pokoi hotelowych pozostających 

w zarządzie gminnych jednostek organizacyjnych  funkcjonariuszy służb publicznych (porządkowych  

i sanitarnych)  delegowanych przez zatrudniające  ich  jednostki do czasowego wykonywania na terenie gminy 

Gołdap zadań na rzecz lokalnej społeczności po uzgodnieniu z Burmistrzem Gołdapi.” 

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz powierzenia 

Burmistrzowi Gołdapi uprawnienia  do ustalania  cen i opłat za korzystanie z nich. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

4)  

 Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia  zmiany  Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta  

i Gminy Gołdap. 

 Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że na podstawie bieżących analiz stanu 

zagospodarowania miasta i gminy oraz  napływu wniosków inwestorskich stwierdzono generalną potrzebę 

weryfikacji ustaleń zawartych w Studium. Oczywistym jest, że przystąpienie do aktualizacji Studium wywoła 

liczne wnioski, które wpłyną  w procedurze zmiany Studium, ich uwzględnienie może mieć także znaczący 

wpływ na ostateczny kształt polityki przestrzennej Gminy Gołdap. Projekt zmian Studium będzie szeroko 

konsultowany z mieszkańcami. Propozycje, w tym warianty rozwiązań, będą udostępniane publicznie, a ich 

rozstrzygnięcia będą wyrazem kompromisu możliwego do  przyjęcia przez większość zainteresowanych  

i instytucji zobowiązanych do udziału w pracach planistycznych. Sporządzenie danego studium będzie trwało 

ponad rok.  

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia  zmiany  Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta  

i Gminy Gołdap. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

5)  

 Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu  

na wniesienie opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia 

w miejscu sprzedaży za rok 2021 r. przedsiębiorcom prowadzącym punkty sprzedaży na terenie Gminy Gołdap. 

 

 Kierownik Wydziału OSS Ewa Bogdanowicz – Kordjak powiedziała, że w związku z trwającą pandemią 

od 26.01.2021 organ stanowiący jst może podjąć uchwałę w sprawie zwolnienia lub przesunięcia terminu 

wniesienia opłat za sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży.  



Pod koniec stycznia wpłynęły do Burmistrza 3 wnioski ws. prośby o zwolnienie z opłat, o których mowa w art. 

11¹ ust. 1 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi  

w związku z trudną sytuacją finansową przedsiębiorców wynikającą z nakazem zamknięcie hoteli i restauracji. 

Burmistrz nie ma kompetencji do udzielenia zwolnienia czy przesunięcia terminu wniesienia takich opłat. 

Nowelizacja tzw. ustawy covidowej dała taką możliwość Radzie Miejskiej. W skali gminy wpłata z tytułu 

korzystania z zezwoleń ogółem od kilku lat kształtuje się ok. 400.000 zł (417.895,53zł w 2020 roku), w tym 

niespełna 10% pochodzi ze sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży 

(37.550,11zł w 2020 roku). W związku z przyznaną samorządowi kompetencją interwencji w tej sprawie, 

wskazaną jest prolongata terminów płatności ustawowo ustalonych terminów płatności rat zgodnie z propozycją 

zawartą w uchwale. Propozycja ustalenia przesuniętych terminów na okres jesienny, pozwoli przedsiębiorcom 

na odbudowanie sytuacji finansowej po lockdownie przez okres wiosenny i letni. 

 

Członek Komisji Zbigniew Mieruński powiedział, że ze względu na panująca pandemię trzeba lokalnie pomóc 

barom, hotelom, restauracjom i zwolnić je od opłaty. Sklepy w tym czasie odnotowują większą sprzedaż. 

Kierownik Wydziału OSS Ewa Bogdanowicz – Kordjak odpowiedziała, że ustawa wskazuje na zwolnienie 

 z opłat bary i restauracje. 

Członek Komisji Zbigniew Mieruński złożył wniosek formalny w sprawie zmiany zapisu w projekcie uchwały 

w sprawie zwolnienia barów, restauracji z opłaty. Poprosił również o sprawdzenie, jaki będzie skutek finansowy.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Rafał Luto powiedział, że na następną sesję zostanie przygotowany nowy projekt 

uchwały uwzględniający zwolnienie z opłat. Zostanie również sprawdzony przez Panią Skarbnik celem 

sprawdzenia skutku finansowego z tym związanego.  

Kierownik Wydziału OSS Ewa Bogdanowicz – Kordjak odpowiedziała, że jest to kwota ok 25.000 zł w ciągu 

roku. 

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz zaproponował zdjęcie danego projektu uchwały z porządku 

posiedzenia, gdyż nad zapisem zawartym w projekcie radni nie będą głosować.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, 

że skoro Burmistrz zaproponował zwolnienie z opłat do końca roku przedstawiony projekt nie podlega 

głosowaniu. Również zaproponowała, zdjęcie punktu z porządku posiedzenia.   

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek złożyła wniosek formalny w sprawie zdjęcia z porządku posiedzenia 

w pkt 5 podpunktu 5) projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu na wniesienie opłaty za korzystanie  

z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży za rok 2021 r. 

przedsiębiorcom prowadzącym punkty sprzedaży na terenie Gminy Gołdap. 

 

Kierownik Wydziału OSS Ewa Bogdanowicz – Kordjak  powiedziała, że w związku ze zwolnieniem z opłat  

zostanie uszczuplony budżet na profilaktykę uzależnień w działaniach antyalkoholowych.  

Członek Komisji Zbigniew Mieruński odpowiedział, że został złożony projekt ustawy do sejmu, który ma 

zrekompensować utracone środki z tego tytułu. 

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek poddała pod głosowanie złożony wniosek formalny w sprawie zdjęcia 

z porządku posiedzenia w pkt 5 podpunktu 5) projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu na wniesienie 

opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu 

sprzedaży za rok 2021 r. przedsiębiorcom prowadzącym punkty sprzedaży na terenie Gminy Gołdap.  

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły zgłoszony wniosek formalny: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

6)  

 Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 2021” 

 

 Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski powiedział, że program określa zasady opieki  

nad bezdomnymi zwierzętami i ograniczania problemu ich bezdomności. Obejmuje swoim zakresem 

zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; opiekę nad wolno żyjącymi kotami,  

w tym ich dokarmianie; odławianie bezdomnych zwierząt; obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt  



w schronisku dla zwierząt; obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt, elektroniczne znakowanie 

(czipowanie) zwierząt, w szczególności psów i kotów posiadających właścicieli; poszukiwanie właścicieli  

dla bezdomnych zwierząt; usypianie ślepych miotów; wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia 

miejsca dla zwierząt gospodarskich; zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń 

drogowych z udziałem zwierząt. Przedkładany projekt uchwały przeszedł konsultacje społeczne. Uwag  

do programu nie zgłoszono. W roku 2020 koszty utrzymania psów w schronisku wyniosły 297.230,55 zł.  

Do schroniska w roku 2020 przyjęto 26 psów, przekazano do adopcji 24 psy, uśpiono bądź zanotowano spadek 

naturalny – 6 sztuk, wydano psy właścicielom – 5 sztuk. W 2020 r. wykonano zabiegi sterylizacji i kastracji 

kotów i psów 460 sztuk, usypianie ślepych miotów 28 sztuk, czipowanie 455 sztuk. Na powyższe zadania 

wydatkowano 110.881,00 zł. Całodobowa opieka weterynaryjna wynosiła 1.400,00 zł miesięcznie. Do końca 

grudnia 2020 r. było zgłoszonych 270 opiekunów społecznych. Kost programu opieki w 2020 r. wyniósł 

433.484,55 zł. 

 

 Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Obszarów Wiejskich Janina Pietrewicz zapytała, jaka kwota jest 

przeznaczona na kastrację i sterylizację w danym roku. 

 Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski odpowiedział, że nie ma konkretnej kwoty, zadania  

wykonywane są w ramach kwoty „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na rok 2021”. 

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 2021” 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

7)  

 Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały zamieniająca uchwałę w sprawie 

przystąpienia Gminy Gołdap do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Lider w EGO”. 

 

Kierownik Wydziału WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że zgodnie z zaproponowaną zmianą Gminę 

Gołdap w działaniach Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania ,,Lider w EGO" reprezentowała będzie Pani 

Joanna Magdalena Łabanowska Zastępca Burmistrza Gołdapi. Obecna wysokość składki wynosi 8000 zł.     

 

 Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały zamieniająca uchwałę  

w sprawie przystąpienia Gminy Gołdap do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Lider w EGO” 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

8)  

 Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie desygnowania 

przedstawiciela Gminy Gołdap do Rady Fundacji Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich w Giżycku. 

 

Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski powiedział, że podstawę do podjęcia uchwały w sprawie 

desygnowania przedstawiciela Gminy Gołdap do Rady Fundacji Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich  

w Giżycku stanowi fakt, iż dotychczasowym przedstawicielem Gminy Gołdap był Pan Jacek Morzy.  

W przedstawionym projekcie uchwały proponuje się na to miejsce Panią Joannę Magdalenę Łabanowską- 

Zastępcę Burmistrza Gołdapi.   

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie desygnowania 

przedstawiciela Gminy Gołdap do Rady Fundacji Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich w Giżycku. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 



- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 brak głosu 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

9)  

 Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia  

7 września 2020 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Turystyki Wioletta Anuszkiewicz 

powiedziała, że  w dniu 7 września 2020 r. – data wpływu do Urzędu – zostało przekazane pismo z Komendy 

Powiatowej Policji w Gołdapi zatytułowane „zawiadomienie” w sprawie nieprawidłowości przy użytkowaniu 

pojazdu służbowego przez Pana Burmistrza Tomasza Rafała Luto.  Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 

21.09.2020 r. zwróciła się do Urzędu Miejskiego o udzielenie informacji czy Urząd Miejski posiada regulamin 

użytkowania samochodów służbowych oraz czy jest zawarta umowa z Burmistrzem w kwestii użytkowania 

samochodu służbowego do celów prywatnych. Na posiedzeniach w dniu 5 listopada 2020 r. i 5 lutego 2021 r. 

rozpatrywała przedmiotową skargę. Członkowie Komisji otrzymali od Urzędu Miejskiego regulamin 

użytkowania samochodów służbowych Urzędu Miejskiego w Gołdapi wprowadzony zarządzeniem  

Nr 645/V/2020 Burmistrza Gołdapi z dnia 28 maja 2020 r. w sprawie Regulaminu korzystania z samochodów 

służbowych Urzędu Miejskiego w Gołdapi. Urząd przedstawił również interpretacje indywidualne Dyrektora 

Krajowej Informacji Skarbowej oraz Dyrektora Izby Skarbowej w Katowicach , które wskazują, że przejazdy 

 z miejsca zamieszkania do miejsca wykonywania obowiązków służbowych i z powrotem samochodem 

służbowym ze względu na charakter pracy Burmistrza kwalifikowane są jako użytkowanie do celów służbowych. 

Przejazdy samochodem służbowym, garażowanie w miejscu zamieszkania, stanowią realizację celu służbowego, 

jakim jest dbałość o mienie, a także  stała gotowość (mobilność) do wykonywania obowiązków służbowych. 

Ponadto Urząd poinformował, że w związku z nieużytkowaniem przez Burmistrza Gołdapi samochodu 

służbowego do celów prywatnych, umowa nie została zawarta. Na podstawie przedłożonego stanowiska Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rada Miejska w Gołdapi uznaje się skargę z dnia 7 września 2020 r. za bezzasadną. 

  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że wg radnego Burmistrz wykorzystuje samochód służbowy do celów 

prywatnych.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Turystyki Wioletta Anuszkiewicz 

odpowiedziała, że Komisja pod kątem dokumentów, materiałów nie ma podstaw do stwierdzenia  

o nieprawidłowym użytkowaniu samochodu służbowego.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Rafał Luto powiedział, że kłamstwa radnego Andrzeja Tobolskiego znajdą finał  

w sądzie.  

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi z dnia 7 września 2020 r. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 1 wstrzymujący 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

10)  

 Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 

14 grudnia 2020 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Turystyki Wioletta Anuszkiewicz 

powiedziała, że w dniu 14 grudnia 2020 r. wpłynęła do Rady Miejskiej w Gołdapi petycja w sprawie przyjęcia 

przez Radę Miejską w Gołdapi uchwały o wskazaniu przez wnoszącego petycję: „Zgodnie z artykułem  

32 Konstytucji RP wszyscy są wobec prawa równi. Wszyscy mają prawo do równego traktowania przez władze 

publiczne. Nikt nie może być dyskryminowany w życiu politycznym, społecznym lub gospodarczym  

z jakiejkolwiek przyczyny. W związku z powyższym za niedopuszczalne uważamy jakiekolwiek działania władz 

międzynarodowych, krajowych czy lokalnych wykluczające społecznie mieszkańców miasta i gminy Gołdap  

z powodów rasowych, religijnych, medycznych czy sanitarnych. Przez działania rozumiemy regulacje prawne,  

a także wywieranie medialnej czy społecznej presji na urzędników czy funkcjonariuszy, przedsiębiorców, lokalne 



społeczności czy wspólnoty wyznaniowe, zachęcające do jakiejkolwiek formy segregacji mieszkańców miasta  

i gminy Gołdap. Jednocześnie przez rozpoczęciem zapowiadanych przez Rząd RP masowych szczepień  

na chorobę COVID-19 wywołaną przez wirus SARS – CoV-2, planowanych od 2021 r., których 

eksperymentalnymi biorcami mają być także mieszkańcy miasta i gminy Gołdap uznajemy za zasadne  

i nieodzowne, by Rząd RP uznał pisemne gwarancje ze strony producentów szczepionek, że w przypadku 

jakichkolwiek powikłań są oni gotowi przyjąć i ponieść wszelkie koszta prawne i finansowe wystąpienia 

niepożądanych odczynów poszczepiennych. Stanowisko to uzasadniamy artykułem Konstytucji RP zabraniającej 

poddawania obywateli eksperymentom naukowym, w tym medycznym, bez dobrowolnie wyrażonej zgody”. 

Zaproponowana przez wnoszącego petycję treść uchwały zawiera sformułowania światopoglądowe, które  

nie należą do zakresu kompetencji Rady Miejskiej. 

 Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji z dnia 14 grudnia 2020 r. 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 1 wstrzymujący  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

11)  

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 

21 grudnia 2020 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Turystyki Wioletta Anuszkiewicz 

powiedziała, że  w dniu 21 grudnia 2020 r. wpłynęła do Rady Miejskiej w Gołdapi petycja w sprawie przyjęcia 

przez Radę Miejską w Gołdapi uchwały zatytułowanej „ W obronie prawdy, godności i wolności człowieka”. 

Wskazana  przez wnoszącą petycję treść zawiera sformułowania światopoglądowe. Rada Miejska rozpatruje 

skargi, wnioski i petycje w zakresie spraw będących w jej kompetencjach. Dlatego, skoro żądanie zawarte  

w petycji  nie leży w zakresie kompetencji Rady Miejskiej w Gołdapi, to nie może być przedmiotem jej działań.  

W związku z powyższym Rada Miejska w Gołdapi nie uwzględnia petycji z dnia 21 grudnia 2020 r.  

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

z dnia 21 grudnia 2020 r. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 1 wstrzymujący 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

12) 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie przekazania skargi z dnia  

18 stycznia 2021 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Turystyki Wioletta Anuszkiewicz 

powiedziała, że w dniu 18 stycznia 2021 r. do Rady Miejskiej w Gołdapi wpłynęła skarga dotycząca 

niewłaściwego wykonania zjazdu na posesję od ulicy Ustronie. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  

na posiedzeniu w dniu 5 lutego 2021 r. zapoznała się ze złożoną skargą. Skarga dotyczy niewłaściwego 

wykonaniu zjazdu powstałego przy pracach związanych z  przebudową drogi powiatowej 4845 N ul. Ustronie. 

W wyniku analizy przedmiotowych pism oraz wysłuchaniu skarżącej członkowie Komisji stwierdzili,  

że właściwą do rozpatrzenia skargi z dnia 18 stycznia 2021 r. jest Rada Powiatu w Gołdapi. W związku  

z powyższym podjęcie przedmiotowej Uchwały uznaje się za zasadne.  

 

Przewodnicząca Komisji Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przekazania 

skargi z dnia 18 stycznia 2021 r. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 brak głosu 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 



 

Do pkt 5 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, żeby zakupić mieszkańcom kolorowe worki na śmieci, gdyż w innych 

miastach są stosowane takie praktyki. Dodał, by w informatorze gołdapskim poinformować społeczeństwo 

odnośnie sytuacji w zakładzie. Poinformował o złożeniu zawiadomienia do prokuratury w Olecku w sprawie 

zaniedbań przy budowie Zakładu Przyrodoleczniczego.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Rafał Luto powiedział, że wszczęcie postępowania na wniosek radnego nie 

oznacza wyroku. Trwają czynności w celu wznowienia prac Zakładu Przyrodoleczniczego.  

  Członek Komisji Zbigniew Mieruński powiedział, by pozytywnie odpowiedzieć na pismo posła Pana Protasa 

w sprawie podjęcia uchwały o podział środków unijnych w przyszłej perspektywie środków unijnych. Aktualny 

podział środków dyskryminuje województwo warmińsko-mazurskie.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Rafał Luto poinformował o trwających rozmowach odnośnie podwyżek w 

instytucjach podległych oraz w Urzędzie Miejskim. 

 

 

 

  Protokołowała              Przewodniczący Komisji 

     Katarzyna Krusznis                     Zdzisław Janczuk 

 


